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Postadres: 

Gemeente Almelo 

Postbus 5100 

7600 GC  Almelo 

 

Bezoekadres: 

Haven Zuidzijde 30 

7607 EW Almelo 
 

telefoon: (0546) 54 11 11 

e-mail:    gemeente@almelo.nl 

internet:  www.almelo.nl 

 

BTWnr. 

NL 0015 84 108 B 01 

Bank: BNG Bank, Den Haag 

         NL56 BNGH 028 50 00 187 

         BIC Code: BNGHNL2G 

Geachte heer/mevrouw,  

 

In uw e-mail van 5 juli 2018 stelt u vragen over de gemaakte winsten van thuiszorgorganisaties. 

Hieronder vindt u de beantwoording van uw vragen. 

 

Inleidend 

De thuiszorgorganisatie waarover in het artikel wordt gesproken, heeft € 920.000 euro winst 

gemaakt op een omzet van € 1.376.000. Het merendeel van de omzet (€1.016.000) is geboekt 

bij de thuiszorg. Hiervoor zijn zorgverzekeraars en zorgkantoren verantwoordelijk.  

Een ander deel van de omzet (€ 233.000) is geboekt bij ondersteuning (Wmo), waarvoor wij als 

gemeente Almelo verantwoordelijk zijn. 

 

1 Wat vindt het college van deze berichtgeving? 

2 Is het college het met ons eens dat dit zo snel mogelijk moet veranderen? 

Het is ons een doorn in het oog dat (thuis)zorgorganisaties veel geld kunnen verdienen via 

bijvoorbeeld (dividend)constructies, hoewel deze passen binnen de huidige landelijke wetgeving.  

Het is goed om scherp te stellen dat de verantwoordelijkheid voor thuiszorg bij zorgverzekeraars 

en zorgkantoren ligt. De wijze waarop thuiszorg in Nederland is ingericht, ligt primair bij het Rijk. 

Wij zullen er bij het ministerie van VWS op aandringen om waar mogelijk maatregelen te nemen.  

Voorts gaat het college het oneigenlijk gebruik van zorggelden aanpakken, zoals ook in het 

coalitieakkoord staat vermeld. Uiteraard voor zover het binnen onze eigen mogelijkheden en 

verantwoordelijkheden ligt, dus op het gebied van ondersteuning (Wmo).  

 

Voor de ondersteuning waar wij als gemeente verantwoordelijk voor zijn, streven wij naar het 

bieden van goede ondersteuning, willen we een kwaliteitsimpuls aan deze ondersteuning geven 

door innovatie en uitkomen met de beschikbare rijksmiddelen. Wij voeren onze 

ondersteuningstaken daarbij uit, binnen de door het Rijk meegeven kaders. Daarbij is er wat ons 

betreft sprake van een contrast tussen zorgaanbieders die winsten maken, onze eigen financiële 

positie en de ontoereikende zorgbudgetten.  

 

De verantwoordelijkheid voor thuiszorg ligt bij zorgverzekeraars en zorgkantoren, en de wijze 

waarop thuiszorg in Nederland is ingericht ligt primair bij het Rijk. Voor de Wmo en Jeugdwet 

geldt geen verbod op winstuitkering. Het is aan gemeenten en instellingen zelf, om kritisch te 

kijken naar de voorwaarden waaronder de zorg wordt geleverd, zoals de prijs en kwaliteitseisen. 

Bij het vaststellen van de prijs hebben wij weinig speelruimte en moeten wij op grond van een 

Algemene Maatregel van Bestuur een reële kostprijs vaststellen. De reële kostprijs, die wij daarbij 
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als college hebben vastgesteld, is voor al onze aanbieders gelijk. Hetzelfde geldt voor de 

kwaliteitseisen. 

 

Op de ondersteuning die wij als gemeente inkopen is, voor wat betreft de beloning van 

functionarissen, de wet normering topinkomens (Wnt) van toepassing. Deze wet stelt een 

maximum aan wat zorgbestuurders mogen verdienen. De Wnt legt de controle hierop primair bij 

de accountant en verplicht de accountant vermoedens van overtredingen te melden bij het CIBG; 

een onderdeel van het ministerie van Volksgezondheid. Naar aanleiding van een melding wordt er 

door het CIBG een onderzoek ingesteld.  

 

3 Zo ja, wat en wanneer gaat het college er iets aan doen? 

4 Zo nee, waarom niet? 

5 Wilt u contact opnemen met de andere gemeentelijke partners binnen “Samen14” met als 

doel om dit soort uitwassen tegen te gaan? 

 

Voor wat betreft de landelijke discussie, omtrent winsten die worden gehaald in de thuiszorg, 

hebben wij kennis genomen van het feit dat uw signaal is neergelegd bij de Tweede Kamer. 

Hiermee kijkt het college met interesse naar de uitkomsten hiervan. 

 

Voor de ondersteuning die wij als gemeente inkopen, geldt dat het college nader onderzoek heeft 

ingesteld naar de juistheid van de berichtgeving ten aanzien van de winsten van deze 

thuiszorgorganisatie op onze gemeentelijke dienstverlening. Op basis van de uitkomsten van dit 

onderzoek zullen wij onze conclusies trekken. 

 

Het college gaat het oneigenlijk gebruik van zorggelden aanpakken, zoals ook in het 

coalitieakkoord staat vermeld. Uiteraard voor zover het binnen onze eigen mogelijkheden en 

verantwoordelijkheden ligt, dus op het gebied van ondersteuning (Wmo). In de uitwerking van het 

programma Zorg geven wij dit een plek.  

 

Wij zetten ons in om uitwassen tegen te gaan. Aan de voorkant stellen onze medewerkers in de 

toegang, samen met onze inwoners, de zorgbehoefte vast. Wij indiceren wat nodig is en wij 

verwachten niet dat aanbieders winst maken op indicaties, ten opzichte van de benodigde en 

geleverde zorg. Facturen worden door ons uitbetaald voor zover deze conform de door ons 

gestelde indicatie zijn.  

 

Daarnaast hebben wij toezicht en handhaving, in regionaal verband, georganiseerd bij de Sociale 

Recherche Twente (SRT). Toezicht wordt daarbij signaalgestuurd opgepakt. Een grootschalig 

fraudeonderzoek naar zorgverleners en –bemiddelaars past niet binnen de huidige beschikbare 

capaciteit, echter wij werken al aan een plan om de werkwijze bij toezicht en handhaving aan te 

scherpen. Juist om uitwassen tegen te gaan en niet alleen signaalgestuurd maar ook preventief 

toezicht te houden, zowel op rechtmatigheid als kwaliteit.  

 

Verder zijn wij voor 2019 samen met de gemeente Hof van Twente een nieuw 

aanbestedingstraject gestart voor Wmo en Jeugdzorg. Bij dit inkooptraject is kwaliteit en 

betrouwbaarheid van toekomstige contractpartners / aanbieders een belangrijk aandachtspunt. 

Door middel van screening aan de voorkant voorkomen we uitwassen.  

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Almelo, 

de secretaris,   de burgemeester, 

 

 


